
  

REFERAT AF INSTITUTFORUM DEN 7. MARTS 2008 
 
 
 
Ad 1) Korte meddelelser ved institutlederen. 

 
Claus startede med at præsentere instituttets nye datalogilektor, som starter den 1. april. Daniel 
Merkle var på besøg for at se sig om i Danmark. Han fortalte, at han kommer fra universitetet i 
Leipzig, og at han glæder sig meget til at starte i sin nye stilling på IMADA. Daniel skal sidde på 
kontoret mellem Jessica og Rolf. Claus fortalte endvidere, at IMADA fra 1. juli får en ny 
datalogiadjunkt ved navn Yongluan Zhou. I stillingerne indenfor operator algebra starter Wojciech 
Szymanski den 1. juli og Magdalena Musat den 1. august. Thomas Sejr Jensen starter som ny 
ph.d.-studerende den 1. april, og han har Jørgen som vejleder. 
Claus orienterede om den sciencedag, som fakultetet er ved at planlægge for regionernes 
gymnasielærere som et led i forsøget på at rekruttere flere gymnasieelever. Claus er udpeget som 
tovholder på projektet. Martin og Daniel vil også blive involveret i projektet, som har fået titlen 
”Liv”. 
 
Ad 2) Gensidig orientering. 

 
Rolf orienterede om, at studieudvalget nu har færdigbehandlet kvartalsudgaven af 
kandidatuddannelsen. 
Joan og Hans Jørgen fortalte om nye regler for forskningsplanlægning i forbindelse med ph.d.-
studiet. Man skal allerede efter 2 måneder som ph.d.-studerende indmelde en plan over hvornår 
man agter at afsluttet de forskellige dele af studiet. 
Jacob Aae Mikkelsen fortalte, at der er valgt en ny formand for fagrådet. Det er blevet Magnus 
Find. Ønsker man at kontakte fagrådet, kan dette ske på kontakt@imadafagraad.dk. 
 
Ad 3) Det Naturvidenskabelige Fakultets Strategi og Ledelsesgrundlag og IMADAs 

handlingsplan. 

 
Claus ønskede at følge op på dette punkt fra sidste møde og på den måde få det rundet af. 
Udviklingskontrakten er nu skrevet under mellem SDU og VTU. 
Der efterlyses stadig ”guldkorn” til IMADAs interne handlingsplan, som skal være rammerne for 
vores indsats i de næste år. Handlingsplanen skal ses som et internt arbejdsredskab. Mange af 
punkterne er allerede sat i gang og de ansvarlige personer er blevet udpeget. 
Claus opfordrer til, at flere tilmelder sig SDUs kurser om EU-midler, som kører i øjeblikket. 
IMADAs budget for 2008 er endnu ikke helt klart, da regnskabet for 2007 ikke er fuldstændig 
færdiggjort. Men Claus regner med, at der vil se nogenlunde ud som sidste år. I den forbindelse 
gjorde Claus opmærksom på, at der fra fakultetet hvert år overføres 2 mio. som ”støttebeløb” til 3 
af de naturvidenskabelige institutter (ikke BMB). Dette beløb bortfalder efter 2010, hvorfor det er 
meget vigtigt, at IMADA både får tiltrukket flere studerende og flere eksterne midler. Her talte 
man bl.a. om ekstern finansiering af ph.d.-studerende. 
 
Ad 4) Eventuelt. 

 
Der var ingen kommentarer under dette punkt. 
 
Mødet sluttede kl. 11.00. 
 
 

Claus Michelsen, Institutleder 
Lone Seidler Petterson, Institutsekretær 


